
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Kraskę 

na 59. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 lipca 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Macieja Grabowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zgłaszają się do mnie przedstawiciele samorządów miejskich i gminnych z postulatami w sprawie zmian 

w ustawach dotyczących zagospodarowania odpadów komunalnych. Najpilniejsze są zmiany dotyczące bie-

żącego stosowania ustawy, a więc zmiany przepisów dotyczących egzekucji opłat śmieciowych (gminy 

obecnie nie mają służb egzekucyjnych), przepisów dotyczących deklaracji śmieciowych (eliminacja stawki 

opłaty z formularza), ujęcia wśród zadań finansowanych z opłat (art. 6r) kosztów działań kontrolnych oraz 

usuwania śmieci z przestrzeni publicznej (kosze na ulicach, w parkach), likwidacja dzikich wysypisk, 

uszczegółowienie kosztownej formuły opłat w celu ograniczenia możliwości zaniżania ich wysokości. 

W ramach zmian systemowych samorządowcy zgłaszają także postulaty odrzucenia przedłożonych zespo-

łowi resortowemu propozycji dotyczących spóźnionego i nieuczciwego wprowadzenia gminnej własności 

odpadów oraz wprowadzenia obowiązkowego przetargu na zagospodarowanie odpadów. Istotne jest rozwa-

żenie przyjęcia sposobu ustalania opłaty śmieciowej w precyzyjnie określonej formule kosztowej, zgodnie z 

wolą ustawodawcy, najlepiej w formie analogicznej do opłat wodno-kanalizacyjnych. 

Ważną sprawą jest także przyjęcie w polskim prawie rozwiązań systemowych wynikających z nowej dy-

rektywy klasycznej (2014/24/UE) w sprawie zamówień publicznych, która jednoznacznie sankcjonuje za-

mówienia „in-house”. 

W związku z tym zwracam się do Pana Ministra z zapytaniem, na jakim etapie są prowadzone w minister-

stwie prace zmierzające do nowelizacji ustawy dotyczącej zagospodarowania odpadów. I wnoszę jednocze-

śnie o ich przyspieszenie. 

Z poważaniem 

Waldemar Kraska 

 




